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COMMISSION DE L'INFRASTRUCTURE, 
DES COMMUNICATIONS 

ET DES ENTREPRISES PUBLIQUES 
RÉUNION PUBLIQUE DU 

MERCREDI 13 JANVIER 1999 

PRÉSiDENCE de 
M. Schellcns 

La séance est ouverte à 9.37 heures. 

COMMISSIE VOOR DE INFRASTRUCTUUR, 
HET VERKEER 

EN DE OVERHEIDSBEDRIJVEN 
OPENBARE VERGADERING VAN 
WOENSDAG 13 JANUARI 1999 

VOORZITTER : 
De heer Schellens 

De vergadering wordt geopend om 9.37 uur. 

Mondelinge vraag van de heer Joos 
Wauters aan de minister van Vervoer 
over "spoorlijn 52" (nr. 1790) 
Question orale de M. Joos Wauters 
au ministre des Transports sur "la 
ligne 52" (n° 1790) 

De voorzitter : De heer Joos Wauters 
heeft het woord. 

De heer Joos Wauters (ECOLO 
AGALEV) : Mijnheer de voorzitter. 
mijnheer de minister. geachte collega's, 
ik heb de voorbije jaren al herhaaldelijk 
het woord gevoerd in verband met de 
spoorlijn 52. 

Wij zijn nu een nieuw jaar begonnen. 
Met deze vraag wil ik u. mijnheer de 
minister, dan ook een goed nieuw jaar 
wensen. een jaar dat voor de spoorlijn 
52 kan worden gevierd met de opening 
van de stopplaats in Ruisbroek en met 
een weekenddienst vanuit Puurs naar 
Antwerpen. 

Ik heb u daarover al , erscheidene 
keren, zowel mondeling als schriftelijk, 
ondervraagd. Ik heb ook gecorrespon 
deerd met de directie van de NMBS en 
wij hebben zelfs op 29 juni 1998 een 
ontmoeting met de heer Schouppe 
gehad. 

Wij hadden toen een petitie-actie 
gevoerd bij de mensen in Ruisbroek en 
de omliggende dorpen. die 1400 
handtekeningen had opgeleverd. Door 

deze petitie te ondertekenen, bevestig 
den al deze mensen dat zij voorstander 
waren van de weekendtrafiek en vooral 
van de opening van de stopplaats in 
Ruisbroek. 
Die stopplaats kan technisch worden 
ingevuld, omdat het eindstation Puurs is 
en er daar een stilstand van 16 minuten 
is. De stopplaats in Ruisbroek kan dus 
zeker in het uurschema worden 
geschoven. 
De heer Schouppe heeft ook bevestigd 
dat die stopplaats op technisch vlak 
geen enkel probleem vorrnt. Hij heeft 
ons toen ook meegedeeld dat hij zijn 
diensten een onderzoek zou laten 
instellen en dat die stopplaats eventueel 
samen met de wijzigingen in september, 
waarvan we intussen allen weten dat die 
niet zo gelukkig waren. zou kunnen 
worden ingevoerd. 
Ik heb toen zelf nog met de diensten, 
zowel van uw administratie, mijnheer 
de minister, als van de NMBS contacten 
gehad om dit te bespoedigen en in 
september te realiseren. 
Op een bepaald ogenblik heeft men mij 
geantwoord dat dit een logische vraag 
was, maar dat de tijd te kort was. dat er 
andere ,.;rioriteiten waren en dat dit met 
de aanpassingen in mei 1999 zou 
kunnen gebeuren. Op het technische 
vlak noch np het vlak van de 
uurroosters was er dus een probleem. 
Wat de weekenddienst betreft hebben u, 
mijnheer de minister, en de NMBS mij 
verscheidene malen geantwoord dat dit 
mogelijk was indien de lijn Puurs- 

Antwerpen een succes zou zijn. Volgens 
de cijfers is dit ook zo. Onder meer 
collega Van Dienderen heeft er zo voor 
geijverd om die lijn opnieuw open te 
krijgen. Onze jarenlange inspanning 
was dus niet vergeefs gezien het succes 
van deze lijn Puurs-Antwerpen. Van dit 
succes was het afhankelijk of de 
weekendopening zou worden gereali 
seerd. 
Aan alle voorwaarden is voldaan. Mijn 
vraag is duidelijk. Wordt een weekend 
regeling ingesteld voor de spoorlijn 
52? 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Daerden, minister van 
Vervoer : Elk jaar in oktober voert de 
NMBS haar tellingen uit. De resultaten 
ervan zullen in de loop van de maand 
maart beschikbaar zijn. Op dat ogenblik 
zal de invoering op korte terrnijn van 
een weekenddienst voor de lijn 52 
kunnen worden onderzocht. Ik zal u op 
de hoogte brengen van de resultaten van 
dit onderzoek. 
Vous avez raison. Nous avions 
ferrnement insisté sur ce point: le 
contrat de gestion prévoit la possibilité 
d'ouvrir de nouveaux points 
d'arrêt, en fonction de l'évolution 
socio-économique des localités. Sur la 
base de cette disposition du contrat de 
gestion. Ia réouverture du point d'arrêt 
de Ruisbroek fait actuellement l'objet 
d'une étude spécifique au sein de la 
SNCB. afin de déterminer si les 
conditions nécessaires sont réunies. 
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Daerden 

Dès que je serai en possession du 
résultat de cette étude. je ne manquerai 
pas de vous en informer. 

De voorzitter : De heer Joos Wauters 
heeft het woord. 

De heer Joos Wauters (ECOLO 
AGALEV J: Mijnheer de voorzitter. 
mijnheer de minister. uw antwoord s,elt 
mij teleur. Ten eerste. men ~~eschikte 
over duidelijke gegevens die dateren 
van vóór de vakantie van vorig jaar. Op 
dat moment waren uw diensten en de 
NMBS van plan deze gegevens te 
onderzoeken. Nu zegt u dat in oktober 
tellingen werden uitgevoerd. Ik begrijp 
niet waarom de resultaten daarvan pas 
in maart bekend zullen zijn. In deze 
hoogtechnologische tijd is dat buiten 
alle proporties. Mijns inziens moesten 
die resultaten tegen de maand november 
bekend zijn. 

Ten tweede. wat de stopplaats van 
Ruisbroek betreft, had de heer 
Schouppe verklaard een onderzoek te 
zullen instellen. Ik weet dat dit 
onderzoek is uitgevoerd maar dat de 
nieuwe stopplaats niet kon worden 
ingesteld voor september 1998. 

Ik ben met mijn vraag niet overhaast te 
werk willen gaan omdat ik iedereen de 
gelegenheid wou geven tot resultaten te 
komen. Het zou weinig zin hebben 
gehad dit onderwerp aan te kaarten eind 
vorig jaar. Nu is het echter de hoogste 
tijd. Vermits de uurregeling wordt 
aangepast in mei muet de beslissing nu 
worden genomen. ln maart zal het 
wellicht te laat zijn. Mijnheer de 
minister, ik dring erop aan dat u mij zo 
snel als mogelijk, liefst tegen het einde 
van deze maand, over deze zaak 
uitsluitsel geeft. 

M. Daerden. ministre des Transports: 
Je vous comprends. car je m'étonne 
également du temps requis pour traiter 
quelques chiffres. Je puis. par ailleurs. 
vous assurer qu'hier encore, un contact 
spécifique a eu lieu. précisément parce 
que nous étions surpris du délai. 

Certes. il existe des données chiffrées. 
mais elles sont en cours de traitement. 
Je ne peux rien vous dire d'autre, si ce 
n • est qu'elles seront disponibles en 
mars. 

Dès aujourd'hui après-midi. nous allons 
reprendre contact et demander d'accé 
lérer le processus, car je ne vois pas la 
nécessité d'un délai aussi long pour 
produire des chiffres et ce, sans préjuger 
du résultat. Voilà ce que je suis en 
mesure de vous dire actuellement. 

De heer Joos Wauters cECOLO 
AGALEV) : Mijnheer de minister, wat u 
nu zegt klinkt al wat positiever. Het 

doet mij genoegen dat u deze cijfers zal 
opvragen en ik neem aan dat u daaraan 
ook een beleidsbeslissing zal koppelen. 

Kunnen we de afspraak maken om u 
daaromtrent opnieuw te ondervragen 
tegen het einde van deze maand? (De 
minister antwoordt niet) Kunnen we het 
daarbij houden ? 

De voorzitter : Mijnheer Wauters, het 
is het recht van elk parlementslid om de 
minister te interpelleren. 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

Samengevoegde mondelinge vragen 
van: 
- de heer Hugo Van Dienderen aan de 
minister van Vervoer over "de 
geplande spoorbediening door de 
NMBS van Limburg" (nr. 1803) 
- de heer Patrick Dewacl aan de 
minister van Vervoer over "de 
spoorbediening van Limburg" 
(nr. 1817) 
- de heer Jean Geraerts aan de 
minister van Vervoer over "de nieuwe 
dienstregelingen van de NMBS in 
Limburg" (nr. 1822) 
Questions orales jointes de : 
- M. Hugo Van Dienderen au ministre 
des Transports sur "la desserte 
prévue par la SNCB du Limbourg" 
(n° 1803) 
- M. Patrick Dewacl au ministre des 
Transports sur "la desserte ferro 
viaire du Limbourg" (n° 1817) 
- M. Jean Geraerts au ministre des 
Transports sur "les nouveaux horai 
res de la SNCB au Limbourg" 
(n° 1822) 

De voorzitter : De heer Hugo Yan 
Dienderen heeft het woord. 

De heer Hugo Van Dienderen 
(ECOLO-AGALEV) : Mijnheer de voor 
zitter, mijnheer de minister. aansluitend 
bij de nieuwjaarswensen die we 
daarstraks hebben uitgewisseld, wens ik 
de hoop uit te spreken dat onder uw 
impuls de kwaliteit van de spoorwegbe 
diening op het Belgische net zal 
verbeteren. 

Vandaag verliep de bediening zonder 
problemen. Mijn treinen en die van 
verschillende collega's waren perfect op 
tijd. ondanks de moeilijke weersom 
standigheden. Zeker op dat ogenblik 
kan men een stipte en veilige bediening 
appreciëren. De NMBS zou daarvan 
meer werk moeten maken en u. als 
verantwoordelijk minister, zou haar 
daartoe moeten aanporren. 

Tot zover het goede nieuws. Verder gaat 
mijn vraag over het slechte nieuws dat 
voor de provincie Limburg voor dit 
nieuwe jaar in voorbereiding is. Het i~ 
goed dat een niet-Limburger de reeks 
vragen inzet, want dat geeft de zaak 
misschien een beetje meer objectiviteit. 
Het is trouwens belangrijk dat elke 
plaats in dit land goed bereikbaar is 
voor iedereen. 

Mijnheer de minister, ik moet 
vaststellen dat, wellicht door historische 
omstandigheden. de provincie Limburg 
nog altijd een echte spoorwoestijn is in 
vergelijking met de andere provincies. 
Ze zijn er echt niet goed bedeeld : er 
zijn weinig verbindingen, de verbindin 
gen die er zijn hebben weinig kwaliteit 
en een geringe frequentie, ze zijn vooral 
traag en ze worden hoe langer hoe 
trager. Met het nieuwe plan, dat in 
voorbereiding is voor mei 1999, wordt 
bijvoorbeeld de belangrijke verbinding 
van Genk naar Brussel nog trager. 

ln 1935, bijna 70 jaar geleden, deed de 
trein over de verbinding Genk-Brussel 
1 uur en 33 minuten. Volgens het 
nieuwe plan dat de NMBS voorbereidt. 
wordt het nu I uur en 40 minuten. Er 
komen dus in dit HST-tijdperk, wanneer 
alles op snelheid wordt gezet, 7 minuten 
bij. Per decennium is er voor de 
Genkenaars I minuut bijgekomen. Hoe 
is dat in godsnaam mogelijk ? 

Wie vanuit Genk naar Antwerpen wilde 
reizen en in Hasselt moest overstappen, 
moest tot vóór mei vorig jaar 9 minuten 
wachten een ideale tijd om 
gemakkelijk het nieuwe perron te 
bereiken. Welnu. volgens het nieuwe 
plan moeten de Genkenaars in Hasselt 
50 minuten wachten op een aansluiting 
naar Antwerpen. Dat heeft toch niets 
meer met een behoorlijke. aanvaardbare 
kwaliteit te maken ' 

Dat alles is het gevolg van de 
HST-werken tussen Brussel en Luik. De 
situatie in Genk illustreert welke enorm 
nadelige effecten die werken hebben 
voor de gewone treinreiziger. Als men 
een huis verbouwt, ondervindt men 
daarvan ook enige last. maar dan weet 
men dat het na de verbouwingen veel 
comfortabeler zal zijn. 

Voor Genk en heel Limburg is het 
perspectief dat het na de werken beter 
zal worden er helemaal niet. Met andere 
woorden, de Limburgers krijgen wel de 
lasten maar niet de lusten. 

Gelukkig bestaat er een actief front. de 
werkgroep Spoorontsluiting Limburg, 
dat het beleid van de NMBS al 
verscheidene jaren kritisch bekijkt. Zij 
ontwikkelen alternatieve plannen die er 
zeer degelijk uitzien. Vorige week heeft 
een delegatie hun plan besproken met 
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Hugo Van Dienderen 

een afvaardiging van de NMBS-top. De 
NMBS heeft beloofd dat zij dit zullen 
onderzoeken. Wij vragen ons af welke 
resultaten dit heeft opgeleverd. Ik haal 
even enkele punten uit dit plan aan. De 
collega's zullen er ongetwijfeld andere 
facetten van belichten. De ICE maakt 
volgens de plannen een omweg langs de 
Prinsenhoek. Volgens de SOL hoeft hij 
dat niet meer te doen. Zij stellen voor 
dat de ICF dat zou doen. Mijnheer de 
minister. de ICF doet ook uw stad, Luik. 
aan. Deze ICF heeft een veel hogere 
commerciële snelheid dan de !CE naar 
Genk. De vraag is of het in het kader 
van een billijke verdeling van de lusten 
en de lasten niet aangewezen is dat deze 
zeer snelle trein iets aan snelheid 
inleven. Anders moet de trage trein naar 
Genk nog meer aan snelheid inboeten 
en komt men een stuk onder het niveau 
van het begin van deze eeuw. Dat is 
uiteraard onaanvaardbaar. 

Mijnheer de minister, u weet dat wij 
Groenen ons niet communautair 
opstellen en dat wij geen weegschaal 
principes hanteren. Bij de chaos 
volgend op het JC-IR-plan heb ik ook 
uitdrukkelijk de situatie van de mensen 
uit uw stad beklemtoond. De heer 
Detienne hield mij daarvan op de 
hoogte. Ook de Luikenaars worden 
zwaar getroffen door de chaotische 
toestanden op het net. Als men bij deze 
nieuwe plannen de snelheid niet kan 
behouden, is het dan niet billijker dat ~r 
een eerlijke verdeling komt '1 

Ik kom vervolgens bij mijn concrete 
vragen. Kunnen de werken niet worden 
uitgevoerd zonder nadelige gevolgen 
voor welke reiziger dan ook ? Als dat 
niet het geval is, waarom worden de 
lasten dan alleen afgewenteld op de 
reizigers uit Genk ? Welk antwoord 
geeft de NMBS op de zeer concrete en 
goed uitgewerkte plannen van de SOL? 
Zie, de NMBS andere mogelijkheden 
om de verbindingen met Limburg te 
verbeteren vanaf mei van dit jaar ? 
Welke mogelijke verbeteringen kunnen 
er op langere termijn komen om de 
provincie Limburg minder tot een 
spoorwoestijn te maken ? 

Mijnheer de minister, niet alleen de 
stiptheid van de treinen maar ook een 
aanvaardbare reistijd, een goede 
frequentie en goede overs.apmogelijk 
heden zijn basisvereisten. 

De voorzitter : De heer Patrick Dewael 
heeft het woord. 

De heer Patrick Dewael, voorzitter van 
de VLD-fractie : Mijnheer de voorzitter, 
mijnheer de minister, collega's, de heer 
Van Dienderen heeft heel wat vragen 
gesteld over zaken die ook mij 
bekommeren. Ik zal die vragen dan ook 

niet herhalen. Toch wil ik mijn 
bezorgdheid over de spoorbediening in 
de provincie Limburg uiten. 

Mijnheer de minister. u weet dat 
dezelfde problemen zich al jaren 
voordoen. Deze problemen zijn hij ons 
nog veel acuter omdat men Limburg 
jarenlang heeft verwaarloosd bij het 
toekennen van de investeringskredieten. 
Ik wil dit illustreren met een aantal 
percentages. In 1991 kreeg Limburg 
6,5% van het totale investeringskrediet 
van de NMBS, in 1992 was dat 2, 7%, in 
1993 2,2%, in 1994 3% en in 1995 ging 
het wegens het vervangen van het 
tienjarenplan slechts om 0,9%. Na de 
invoering van het investeringsplan 
1996-2005 werd hiervoor echter in geen 
inhaalbeweging voorzien. 

De NMBS beloofde beterschap en 
precies daarover wens ik u andermaal 
enkele vragen te stellen. 

ln uw antwoord op een vorige 
interpellatie poogde u ons namens de 
NMBS gerust te stellen door te zeggen 
dat terzake één en ander zou 
veranderen, voornamelijk dankzij het 
nieuwe investeringsplan 1996-2005. 
Ook het nieuwe dienstregelingsplan zou 
voor een betere bediening zorgen. 

Ondanks al deze goede voornemens is 
de dagelijkse situatie van de treinreizi 
gers er niet op verbeterd en dat roept 
vragen op. Bovendien kan men zich ook 
de vraag stellen waarom steeds dezelfde 
regio wordt getroffen door besparingen 
of het niet-uitvoeren van gemaakte 
afspraken. 

Het is geenszins mijn bedoeling in dit 
verband over kwaad opzet te spreken, 
maar toch heb ik ernstige bedenkingen 
bij het feit dat aan de provincie Limburg 
de voorbije jaren slechts een fractie van 
het totale investeringsbudget van de 
NMBS werd toegewezen. 
Gelet op het belang van de NMBS in 
het mobiliteitsdebat en gelet op de vele 
miljarden die de overheid jaarlijks in 
het vervoer pompt, rijst de vraag 
waarvoor die investeringen precies 
worden aangewend. Tot op heden weet 
niemand hoeveel middelen aan elk 
gewest, laat staan aan elke provincie, 
worden toegewezen. De huidige 
problemen die onvermijdelijk rijzen in 
de vorm van ernstige vertragingen zijn 
enkel en alleen te wijten aan een 
dergelijke onrechtvaardige handelwijze. 
Vandaar mijn volgende vragen. 

Vooreerst had ik graag vernomen hoe de 
NMBS reageert op de initiatieven die de 
werkgroep SOL voorstelde tijdens hun 
onderhoud. Welke maatregelen zal de 
NMBS nemen om alle ellende inzake 
vertragingen te verhelpen ? 

Mijnheer de minister, heeft u enig zicht 
op de verdeling van de investeringen 
over de verschillende gewesten en 
provincies en zulks op basis van het 
investeringsplan 1996-2005? Quid met 
de beloofde inhaalbeweging ten 
opzichte van de provincie Limburg ? 
Welke termijn wordt hierbij gehan 
teerd? 
Welke initiatieven zullen worden 
genomen om de verschillen inzake 
toekenning van de investeringskredie 
ten aan de regio's, weg te werken'! 

De voorzitter : De heer Jean Geraerts 
heeft het woord. 

De heer Jean Geraerts (VL.BLOK) : 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
minister, collega's, als Limburger en als 
regelmatige gebruiker van de NMBS, 
kan ik mij volkomen aansluiten bij de 
opmerkingen van de heren Van 
Dienderen en Dewael, 
Mijn eerste bekommering als treinreizi 
ger betreft de klokvastheid van de 
treinen. Dat is ontzettend belangrijk, 
want bij eventuele overstappen werkt de 
vertraging niet lineair. maar exponen 
tieel. Ik kan dit als volgt illustreren. 
Onlangs bereikte ik mijn bestemming 
met twee uren vertraging omwille van 
twee treinen die respectievelijk tien en 
vijf minuten te laat waren, waardoor ik 
telkens een volgende aansluiting miste. 
Daarom sta ik erop dat de klok vastheid 
meer moet worden gerespecteerd. 
Net zoals onze voorzitter ben ik een 
technieker, maar geen bureaucraat. Ik 
werkte ooit in de particuliere sector. Ik 
kan begrijpen dat de werken in verband 
met de HST vertragingen meebrengen 
en in die zin verwijt ik de directie van 
de NMBS slechts dat zij bij het 
opstellen van de uurregeling geen 
rekening houdt met die problemen, De 
uurregeling zou moeten worden opge 
steld in het kader van de vertragingen 
die te wijten zijn aan de werken. Voorts 
erger ik mij eraan dat de NMBS thans 
oplossingen zoekt, maar deze volledig 
laat dragen door de Limburgse 
treinreizigers. Immers, om de lijn 
Leuven-Brussel te ontlasten - vertragin 
gen te wijten aan werken voor de HST - 
worden de treinen omgelegd via Haacht 
en Vilvoorde. 
Alhoewel ik grif toegeef dat deze 
regeling een zekere klokvastheid 
garandeert, begr.jp ik niet waarom de 
IC-trein uit Limburg die reeds een lange 
reistijd heeft. hiervan het slachtoffer 
moet zijn. Waarom kan men de snelle 
trein uit Luik deze vertraging niet laten 
oplopen? 
Men wil de verloren tijd compenseren 
door een aantal stopplaatsen in kleine 
stations af te schaffen. De streek van de 
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Jean Geraerts 

commissievoorzitter zal hiervan het 
slachtoffer worden. omdat men de 
stopplaatsen in de kleine stations tussen 
Leuven en Diest zal afschaffen. De 
Kempen en Limburg worden eens te 
meer getroffen. 
Als Limburger wens ik een aantal 
voorstellen te lanceren die niet altijr' 
overeenstemmen met die van de SOL. 
De werken voor het nieuwe HST-station 
in Luik zullen voor extra problemen en 
vertragingen zorgen op de lijn 
Luik-Antwerpen. De Zuid-Limburgers 
zijn opnieuw het slachtoffer. Reizigers 
uit de streek van Tongeren-Bilzen 
Diepenbeek die naar Brussel moeten 
sporen, zullen worden geconfronteerd 
met aanzienlijke vertragingen zodat ze 
in Hasselt de trein naar Brussel zullen 
missen. 
Samen met de huidige lange wachttijd 
in Hasselt voor reizigers vanuit Genk 
naar Antwerpen is de voorgestelde 
regeling voor Limburg onaanvaardbaar. 
Mijnheer de minister, u moet de NMBS 
ervan overtuigen op korte tijd een aantal 
wijzigingen door te voeren. Om de 
vertragingen in Luik op te vangen, kan 
men een pendeldienst inleggen tussen 
Luik en Tongeren. Tongeren heeft 
immers weinig passerende treinreizi 
gers. Men kan alzo de vertraging op de 
lijn Luik opvangen in Tongeren. 
De trein Knokke-Hasselt moet Tonge 
ren als eindbestemming krijgen. zodat 
de vertragingen geen exponentiële 
vormen aannemen. De trein Antwerpen 
Luik moet eveneens Tongeren als 
eindbestemming krijgen zolang de 
HST-werken aan het station van Luik 
niet beëindigd zijn. De NMBS maakt 
mijns inziens te weinig gebruik van de 
technische mogelijkheden van de 
Deense neuzen. de nieuwe treinstellen 
die rijdend kunnen aan- en ontkoppeld 
worden. ln België maakt men van deze 
mogelijkheid geen gebruik. De trein 
van Brussel-Aarschot-Hasselt kan wor 
den ontkoppeld en doonijden naar 
Genk. Op die manier krijgt men in 
Genk een andere uurregeling die beter 
aansluit bij die voor Antwerpen. Deze 
voorstellen die afwijken van die van de 
SOL komen wel tegemoet aan de 
verzuchtingen van de treinreizigers. 
Contacten met het l''\!BS-personeel 
leren mij dat deze voorstellen realistisch 
zijn. 
Mijnheer de minister. waarom wordt de 
trein uit Hasselt wèl omgeleid via 
Haacht en Vilvoorde en die uit Luik 
niet '' De "bocht rond Leuven" is van 
kapitaal belang voor de spoorverbindin 
gen naar Hasselt. Waarom worden deze 
werken uitgesteld ? Kan men de huidige 
verbinding Knokke-Hasselt niet verlen 
gen tot Tongeren en tussen Tongeren en 

Luik een pendeldienst inleggen ? Houdt 
de nieuwe dienstregeling rekening met 
mogelijke vertragingen door de HST 
werken, meer bepaald aan het station 
van Luik? 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Daerden, minister van 
Vervoer : Mijnheer de voorzitter, 
collega's, grote werken aan het spoor 
hebben meestal tijdelijk nadelige 
gevolgen voor het spoorverkeer door de 
noodzakelijke snelheidsbeperkingen en 
de bijzondere veiligheidsmaatregelen. 
Het verkeer tussen Brussel en Leuven 
kan niet op volle snelheid verlopen 
tijdens het leggen van nieuwe sporen en 
het moderniseren van de bestaande 
sporen. Voor deze werken zijn grond 
en stabiliseringswerken nodig waardoor 
er zich kort bij de in gebruikzijnde 
sporen materiaal en mensen bevinden. 
Tout cela a. bien sûr une série de 
conséquences. Et je comprends la 
remarque de M. Van Dienderen, 
remarque que j'ai d'ailleurs souvent 
entendue à propos de divers tronçon. 
Les trains circulant sur les tronçons 
Bruxelles-Louvain, Bruxelles-Liège et 
Bruxelles-Verviers subissent des ralen 
tissements. Le temps de parcours de 
l'IC-F circulant entre Bruxelles et Liège 
sera allongé, les jours ouvrables, à partir 
de mai 1999, de 7 minutes par rapport à 
la situation antérieure au 24 mai 1998. 
Le temps de parcours de l'ICA sera, 
quant lui, allongé de 12 minutes. 
La mise à quatre voies du tronçon 
Bruxelles-Louvain devrait améliorer la 
qualité des relations futures du service 
intérieur de la ligne Hasselt-Genk ainsi 
que celle de la ligne de Liège. 
Le détournement prévu de I' IC 
Hasselt-Aarschot-Leuven par les lignes 
53bis et 27 entraînera un allongement 
du temps de parcours entre Hasselt et 
Bruxelles-Nord de I minute. En 
compensation de la suppression des 
arrêts intermédiaires de Schulen, 
Zichem, Testelt et Langdorp, la SNCB 
propose l'introduction d'un train L 
complémentaire Hasselt-Leuven. Cela 
procurera aux usagers de la ligne 35 un 
train par demi-heure, ce qui. me dit-on, 
correspond à leur souhait. 
J'ajoute que le détournement du train 
IC/IR Verviers-Liège - Leuven-Bruxel 
les entraînerait quant à lui beaucoup de 
problèmes sur le plan des correspondan 
ces. N'y voyez donc pas le moindre 
problème communautaire. 
La courbe de jonction, dont nous avons 
déjà eu l'occasion de parler à différentes 
reprises. entre les lignes 35 et 36 à 

Louvain ne pourra être réalisée que 
dans le cadre des travaux de 
construction des troisième et quatrième 
voies. 

La décision de réaliser ces travaux dans 
le cadre du plan décennal 1996-2005 a 
été prise par les organes de gestion de la 
société. Mais il faut être conscient que 
ces travaux engendreront momentané 
ment l'allongement du temps de 
parcours de tous les trains empruntant 
ces lignes. 

La SNCB étudie actuellement la 
possibilité de prolonger le train IC 
Knokke-Hasselt jusque Tongeren dans 
le cadre des horaires de mai 1999. 

Comme c'est le cas pour les autres 
lignes, les horaires de la ligne de Genk 
à introduire en mai prochain sont 
actuellement à l'examen, notamment 
quant au nombre de trains P à prévoir. 

Pour cette ligne comme pour les autres, 
croyez bien que tout est mis en oeuvre 
afin d'apporter, en mai 1999, des 
modifications d'horaires de nature à 
améliorer la situation. 

La problématique des budgets d'inves 
tissement a déjà été abordée à plusieurs 
reprises. Le concept de base en matière 
de budget d'investissement, c'est la 
fameuse clé des 60/40. Et tout le monde 
veille à ce que cette clé soit toujours 
scrupuleusement respectée. 

Au-delà de cela, il n'y a pas 
d'arbitrages sous-régionaux en tant que 
tels. ni de clé secondaire. En d'autres 
mots, c'est en fonction des besoins 
rencontrés que l'investissement se fait 
ou pas. 

En ce qui concerne la province du 
Limbourg, on peut retenir que les 
investissements sont essentiellement 
répartis entre les deux grands axes qui 
relient cette province à Bruxelles et à 
Anvers, c'est-à-dire en l'occurrence les 
lignes 35 et 36. 

Dans le cadre des questions formulées. 
nous avons fait quelques recherches 
dans le budget d'investissement 1999. 
Je puis vous dire que pour 1999. 736 
millions de francs sont prévus pour la 
modernisation de la ligne 36 et 565 
millions de francs pour la modernisa 
tion de l'axe vers Anvers. De plus, 
parmi les projets de travaux à réaliser 
dans le cadre du plan décennal précité 
figurent notamment les travaux de 
renouvellement de voies et de 
caténaires, l'adaptation de la traversée 
de Louvain, l'adaptation de la 
bifurcation de Landen et la réalisation 
de la courbe de raccordement entre les 
lignes 35 et 36 à Louvain. 
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Daerden 

Voilà tous les éléments de réponse que 
.ï ai pu recueillir pour essayer de 
répondre au mieux aux différentes 
questions précises que vous m'avez 
posées. 

De voorzitter : De heer Hugo Van 
Dienderen heeft het woord. 

De heer Hugo Van Dienderen 
!ECOLO-AGALEV): Mijnheer de minis 
ter. ik hoop dat een van uw uitspraken 
bewaarheid wordt. U zegt dat de 
kwaliteit van de dienstverlening voor 
Limburg vanaf mei 1999 zal verbeteren, 
maar volgens de plannen die nu bekend 
zijn. is dat helemaal niet het geval. U 
hebt hier herhaald wat de NMBS 
leiding aan de delegatie van SOL heeft 
medegedeeld. 

Feit blijft dat Limburg een enorme 
achterstand heeft en dat door de nieuwe 
plannen die achterstand nog wordt 
vergroot. Bij het overschouwen van de 
problemen, wordt met die historische 
achterstand geen rekening gehouden, 
evenmin bij de verdeling van de 
kredieten. Dat wordt bijvoorbeeld 
geïllustreerd door het feit dat het 
autogebruik in Limburg hoger ligt dan 
het Belgisch gemiddelde. Dat komt niet 
omdat de welstand daar groter zou zijn, 
want dat is niet geval. De oorzaak is 
onder meer dat de spoormogelijkheden 
in Limburg veel minder zijn dan in de 
rest van het land. Dit alleen maar om 
aan te geven dat een inhaaloperatie 
zeker nodig is. 

De NMBS-plannen houden ook geen 
rekening met wie er voordeel zal halen 
uit de werken die nu aan de gang zijn. 
Voor de Limburgers zal het weinig 
verbetering brengen. Toch moeten zij er 
een zeer hoge prijs voor betalen. 

Mijnheer de minister, u bent op enkele 
onderdelen van de concrete plannen van 
SOL ingegaan. Een hele reeks andere 
punten hebt u links laten liggen. Ik 
dring erop aan dat u op uw beurt, als 
voogdijminister. de NMBS uitdrukke 
lijk vraagt om die zeer redelijke en 
degelijke plannen veel ernstiger in 
overweging te nemen. Door het 
opnemen van deze plannen zult u aan 
een basisbekommernis tegemoet kun 
nen komen, met name ,i.: treindienst 
voor Limburg vanaf mei 1999 
verbeteren. Als men die plannen zomaar 
terzijde schuift, zal dat niet gebeuren. 
Trouwens, die plannen werden uitge 
werkt met de informele hulp van 
personeel van de NMBS, waardoor 
deskundigheid is gewaarborgd. 

Mijnheer de rmruster, dit is de 
motivering voor mijn dringende vraag . 
Ik verzoek u deze problematiek nader te 
bekijken zodat u uw wens waar kunt 
maken. 

De voorzitter : De heer Patrick Dewael 
heeft het woord. 

De heer Patrick Dewael (VLD): 
Mijnheer de voorzitter, sta mij toe twee 
bemerkingen te maken. 

Ten eerste. inzake de investeringskre 
dieten neem ik nota van de woorden van 
de minister. Mijnheer de minister, u zegt 
dat de communautaire sleutel scrupu 
leus wordt gerespecteerd en dat wat 
zich verder binnen de gewesten en de 
gemeenschappen afspeelt. op basis van 
de behoeften gebeurt. Als ik dat zou 
moeten geloven. zou het betekenen dat 
er in Limburg zo goed als geen 
behoeften zijn, want het aandeel dat 
naar Limburg is gevloeid is vrijwel 
onbestaande. Ik heb niet alleen moeite 
dit te geloven; meer zelfs, ik aanvaard 
het niet. 

Ten tweede, wat het antwoord van de 
minister betreft over hoe in de toekomst 
de bestaande situatie zal worden 
gecorrigeerd, blijf ik op mijn honger. Ik 
heb deze zaak reeds aangehaald, maar 
ook vandaag heb ik er geen antwoord 
op gekregen. 

Ten derde. ik treed het standpunt van de 
heer Van Dienderen bij. SOL vertelt niet 
zomaar wat. De voorstellen zijn 
onderbouwd en worden tot stand 
gebracht met deskundige medewerking, 
onder meer ook vanuit de NMBS. 

Kleine zaken kunnen soms enorme 
verschuivingen veroorzaken. Dit blijkt 
uit het feit dat de stopplaats Alken een 
verdrievoudiging van het aantal reizi 
gers kende in nauwelijks vijf maanden 
tijd. Het toont aan dat dit wel degelijk 
werkt en dat het gering aantal reizigers 
te maken heeft met een gebrekkig 
aanbod. 

Mijnheer de minister, ik stel vast dat u 
nog niet bij machte bent te antwoorden 
op de vraag naar de plannen van de 
NMBS. Naar aanleiding van uw repliek 
op het laatste onderhoud met de 
delegatie van SOL, dat vorige week 
plaatsvond, dien ik een nieuw 
interpellatieverzoek in zodat wij binnen 
enkele weken meer gedetailleerd op 
deze aangelegenheid kunnen terugko 
men. 

De voorzitter : De heer Jean Geraerts 
heeft :,et woord. 

De heer Jean Geraerts (VL.BLOK) : 
Mijnheer de voorzitter, de minister 
heeft gelijk wanneer hij zegt dat de 
tijdsduur van het traject Hasselt-Brussel 
een minuut korter werd. Maar daarvan 
worden de kleine stations rond Aarschot 
het slachtoffer, zoals ik reeds in mijn 
uiteenzetting aantoonde. 

Het antwoord van de minister bevestigt 
mijn indruk - ik deel die overigens met 
anderen van de NMBS - van onwil bij 
de spoorwegmaatschappij ten opzichte 
van initiatieven die Limburg ten goede 
komen. De reden daarvan zou zijn dat 
zowel Nederlands als Belgisch Limburg 
ontginningsgebieden voor het HST 
station in Luik moeten worden, zodra 
het klaar is. Dus maakt men thans geen 
goede verbindingen. omdat men die 
later wel wil creëren. maar dan naar 
Luik. 
Mijnheer de minister, ik vind het absurd 
dat men vandaag Limburg opoffert om 
de kansen van de HST vanuit Luik niet 
in het gedrang te brengen. 
Le président : La parole est au 
ministre. 

M. Daerden, ministre : Monsieur le 
président, je voudrais ajouter un 
complément d'information. Ce n'est 
pas la première fois que je subis un tir 
groupé limbourgeois ... 

M. Patrick Dewael (VLD): M. Van 
Dienderen ne peut être soupçonné de 
parti pris en la matière ! 

M. Daerden, ministre: J'ai chaque fois 
relayé, sans la moindre réserve, auprès 
des instances de la SNCB les remarques 
qui m'ont été formulées. Si vous avez la 
moindre demande, n'hésitez pas à m'en 
faire part. J'essaierai toujours de faire 
au mieux, dans le cadre des moyens 
disponibles. Je me rends parfaitement 
compte du problème car vous m'avez 
signalé maintes fois les difficultés 
rencontrées dans cette région. 
Je vous confirme qu'un contact a eu lieu 
tout récemment entre l'association que 
vous avez évoquée à plusieurs reprises 
et la direction de la société. La SNCB 
étudie actuellement avec la plus grande 
attention les propositions formulées lors 
de cette rencontre. 
J'ai déjà eu souvent l'occasion de le 
déclarer publiquement et je tiens à le 
répéter une fois de plus. Je pense que le 
TGV sera un élément important de la 
mobilité de demain. Je suis convaincu 
qu'il apportera sa pierre à la 
problématique de la mobilité en 
général. S'il est vrai que nous étions 
quelques-uns à nous battre pour faire de 
Liège un des éléments clés du TGV 
dans notre pays, sur ce tronçon en tout 
cas, j'ai toujours dit que cela ne pouvait 
se concevoir que dans le cadre d'une 
réflexion eurégionale. Je pense que 
c'est la seule façon de rentabiliser cet 
investissement. Dans mon esprit, cela 
doit obligatoirement entraîner une 
amélioration des communications. que 
ce soit avec Tongres, Hasselt, 
Maastricht ou Verviers. C'est un 
élément capital. 
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Daerden 

Croyez bien que je mettrai tout en 
oeuvre pour influencer les décisions 
dans cc sens. Ce n'est que dans une 
réflexion eurégionale qu'on rentabili 
sera au mieux l'investissement TGV. Je 
tenais à vous le dire et je profite de votre 
intervention pour insister encore 
officiellement sur cet aspect du dossier. 

De voorzitter : De heer Hugo Yan 
Dienderen heeft het woord, 

De heer Hugo Van Dienderen 
(ECOLO-AGALEV): Mijnheer de voor 
zitter, sta mij toe nog een concrete 
opmerking te formuleren. 

De plannen van SOL om het HST-net in 
het binnenlands net in te schakelen. 
verdienen alleszins onze aandacht. 
Immers. volgens de NMBS-plannen is 
er in Antwerpen voor de reizigers uit 
Limburg die de Thalys nemen, een 
overstaptijd van 45 minuten. Nemen zij 
in Luik de Thalys, dan bedraagt de 
overstaptijd 46 minuten. Met de 
plannen van SOL wordt dat respectie 
velijk 20 en 21 minuten. wat veel 
aantrekkelijker is en meer beantwoordt 
aan het principe dat de minister heeft 
verdedigd. Dit is een argument te meer 
om bij de NMBS erop aan te dringen 
die plannen toch ernstig te onderzoe 
ken. 

De voorzitter : De heer Patrick Dewael 
heeft het woord. 

De heer Patrick Dewael (VLD) : 
Mijnheer de voorzitter. ik sluit mij aan 
bij de opmerking van de heer Yan 
Dienderen. 

De minister had het in zijn antwoord 
over de Limburgse samenhorigheid. Ik 
laat hem opmerken dat ik destijds zo 
naïef was om. aangezien Tongeren ooit 
deel uitmaakte van het prinsbisdom 
Luik, wat meer solidariteit van een 
Luiks minister te verwachten. Ik weet 
niet of wij het vroegere prinsbisdom in 
ere moeten herstellen. ln ieder geval 
ben ik als burgemeester van Tongeren 
steeds bereid de minister uit te nodigen 
om in Tongeren onze specialiteit 
mosselen te komen eten, maar hij moet 
dan wel met de trein komen ! 

De voorzitter: De h,-~r Jean Geraerts 
heeft het woord. 

De heer Jean Geraerts (YL.BLOK): 
Mijnheer de voorzitter. de HST zal 
zeker belangrijk zijn voor de voor 
noemde regio. De uitvoering ervan zal 
echter vier tot vijf jaar in beslag nemen. 
Wij zullen dan ook een tussenoplossing 
moeten vinden en projecten ontwikke 
len, zodat Limburg in die tussenperiode 
niet wordt benadeeld en het slachtoffer 
wordt van de politiek die in het 
vooruitzicht wordt gesteld. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

Mondelinge vraag van de heer Hugo 
Olaerts aan de minister van Vervoer 
over "de treinvertragingen in Lim 
burg" (nr. 1808) 

Question orale de M. Hugo Olaerts 
au ministre des Transports sur "les 
retards des trains au Limbourg" 
(n° 1~)8) 

De voorzitter : De heer Hugo Olaerts 
heeft het woord. 

De heer Hugo Olaerts (YU): Mijnheer 
de voorzitter, mijnheer de minister. 
collega's. feitelijk had deze vraag 
samen met de vorige vragen kunnen 
worden behandeld, maar ik veronderstel 
dat er een misverstand is geweest. 

De treinvertragingen in Limburg, en 
degene die er in mei nog dreigen 
bovenop te komen. zijn helemaal niet 
nieuw. Jammer genoeg moet men steeds 
hetzelfde liedje zingen. maar met steeds 
meer "catastroofjes". De treinen in 
Limburg zijn één vertraging en één 
achterstand. Daarvoor zijn er drie 
redenen. Ten eerste, de onaantrekkelijk 
heid: ten tweede. het onderaanbod: ten 
derde, de chronische achterstand. 

Daarnet werd gesproken over de 
investeringen die in Limburg zouden 
plaatsvinden. Er wordt echter onmid 
dellijk aan toegevoegd dat rekening 
moet worden gehouden met de 
behoeften. Ik antwoord daar meteen op 
dat er in Limburg vooral sprake is van 
onthechting. Limburg heeft eigenlijk 
recht op een positieve discriminatie. 
Van die inhaalbeweging merken we dus 
helemaal niets. 

Het meest schrijnende in Limburg is 
dan nog de ontmanteling van het 
kopstation in Genk en het fnuiken van 
de treintoekomst in Genk en aanver 
wante dorpen en steden. 

Mijnheer de minister, er wordt steeds zo 
mcoi gezegd dat de trein een beetje 
reizen is. ln Limburg rijzen alleen de 
haren te berge. Voor het overige valt er 
in de helft van Limburg gewoon niet te 
tr-tnen want er is geen aanbod. 

Een andere slogan van uw departement 
is "Dagje uit, laat je rijden". ln Limburg 
worden we wel degelijk gereden, maar 
niet door de trein. 

De minister kondigt eindelijk zijn 
fameus mobiliteitsplan aan. maar 
intussen wordt Limburg steeds meer 
verwaarloosd. Er waait nog steeds geen 

gunstige wind voor het spoorwegver 
keer in Limburg. De treinreizigers in 
Limburg worden weggejaagd en 
weggehoond. De zaken worden omze 
draaid. Als kinderen speelden -de 
mensen met treinen. ln Limburg spelen 
de treinen met de mensen. Dat is de 
huidige situatie. 

Treinen is pas aantrekkelijk - en dat 
weet u ook - bij een regelmatige en 
snelle treindienst. 

Een van de fundamentele punten in de 
vertragingen in Limburg is de 
treinkruising in Sint-Truiden. Werd 
daarvoor al een oplossing gevonden ·? 
Heeft men er al aan gedacht om die 
treinkruising elders te laten plaatsvin 
den '1 Dit punt vormt immers een 
fundamenteel probleem. 

Ais we spreken over de treinvertragin 
gen. sta mij dan toe met de huidige te 
beginnen. Ik verwijs naar een uitvoerige 
petitie die hier weer ter sprake zal 
komen. Een aantal mensen. die 
dagelijks vanuit Limburg naar Brussel 
reizen, is daar volop mee bezig. 

Ik citeer een paar zinnen uit deze 
petitie : "Reeds enkele jaren pendelen 
wij elke dag van Hasselt naar Brussel. 
Dagelijks zitten wij drie uur in 
de trein voor een verplaatsing van 
170 kilometer. Hebt u al eens 
uitgerekend hoeveel kilometer per uur 
de trein gemiddeld haalt op dit traject ? 
Dit is slechts 57 kilometer per uur". Er 
wordt nog ironisch aan toegevoegd dat 
de trein waarschijnlijk in een bebouwde 
kom rijdt. 

Mochten wij de uurgemiddelden. 
genomen vanuit de regionale stations, 
erbij rekenen. dan zouden we nog veel 
dieper zakken. 

Voorts zegt het comité. waarvan u nog 
veel zult horen. en ik citeer : "Vóór 
24 mei 1998 reden 50% van de treinen 
op tijd. Vanaf 24 mei 1998 is nog bijna 
geen enkele avondtrein tijdig aangeko 
men". Het comité geeft als voorbeelden 
de IC-trein van 17 .02 uur, de P-trein van 
17.27 uur en de IC-trein van 18.02 die. 
vertrekkend vanuit Brussel-Centraal. 
nog nooit tijdig zijn aangekomen. Ik 
heb hier een nota van 11 januari 1999. 
Het is dus nog niet lang geleden. 

Ironisch voegt men daar nog aan toe dat 
men daarmee zal moeten leren leven tot 
in 2004 en dat dit gelukkig nog even 
duurt. 

Verder wordt in dit schrijven verwezen 
naar de vele technische problemen. 
Sommige van die problemen kan de 
NMBS niet verhelpen, maar andere dan 
weer wel : de kabelbreuken en defecten 
aan het spoor zijn vaak het gevolg van 
verouderde infrastructuur en materiaal. 
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Hugo Olaerts 

Men voegt eraan toe dat, naast deze 
problemen. ook af en toe nog een 
treinvrije dag wordt ingelast, lees : 
staking. Iedereen heeft recht op staken. 
Het beste moet echter nog komen. 
Aangezien met de trein rijden zo fijn is 
- men doet het jaar en dag - als men 
geen rekening houdt met de eerder 
geciteerde problemen, geeft men de 
Limburgers er nog een kwartier extra 
bij. De NMBS geeft eindelijk wel toe 
dal er kleine probleempjes zijn en wil 
de reizigers tegemoetkomen door hen 
gratis te laten rijden. bijvoorbeeld op 
Kerst- of Nieuwjaarsdag. Die staking 
neemt men cr dan vanzelfsprekend bij. 
Men stelt dat het enige resultaat is dat 
wie anders toch nooit de trein neemt 
- reeds betaalde abonnementen hebben 
geen voordeel bij die gratis dagen - nu 
leeft in de illusie dat het bij de NMBS 
toch "toffe peren" zijn. Men vraagt zich 
ook af of men in ruil voor de 
vertragingen en andere moeilijkheden 
de gratis rit niet kan omruilen voor een 
boekenbon. om de nu nog langere 
treinrit te veraangenamen. 

Mijnheer de minister, u vindt dat wij 
Limburgers geduldige mensen zijn. 
Informatief deel ik u mee dal dit onze 
eerste klachtenbrief is, die echter ruim 
zal worden verspreid. Ik koppel dit nog 
even aan wat SOL zegt. Ook hen citeer 
ik graag : "Met de trein was u er al lang 
geweest, maar niet wanneer u uit 
Limburg vertrok. De NMBS lijkt er 
immers alles aan te doen om de 
verbinding tussen onze provincie en 
Brussel zo onaantrekkelijk mogelijk te 
maken. De jongste inspanningen in dit 
opzicht gelden de spoorregeling vanaf 
mei. De NMBS wil de reistijd op de 
verbinding Genk-Brussel via Sint 
Truiden dan met veertien minuten 
verlengen tot zowat anderhalf uur". 

Dan waren er de voorstellen van SOL. 
Verrnits zij reeds bekend zijn, zal ik ze 
niet herhalen. De belangrijkste opmer 
king was echter wel communautair 
gekleurd en luidde dat nu al, dus zonder 
vooruit te zien naar mei, treinen uit 
Luik tussen Leuven en Brussel minder 
reistijd nodig hebben dan treinen die uit 
Limburg komen. Als dat de waarheid is. 
is dal de zoveelste disr n 'ninatie. Als in 
mei de nieuwe uurregeling start, wordt 
deze discriminatie enkel groter. 

Mijnheer de munster, vindt u het 
normaal dat treinen uit Luik tussen 
Leuven en Brussel een kortere reistijd 
nodig hebben dan treinen uit Limburg ? 
Vindt u dat de NMBS mag 
discrimineren en communautariseren ? 
Is dat toelaatbaar voor een autonoom 
staatsbedrijf ? Op wie wentelt de 
NMBS de gevolgen van de werken af? 
Ik bedoel dan specifiek Genk. Moeten 
die niet evenredig worden verdeeld ? 
Waarom worden treinen uit Luik meer 
gespaard van de gevolgen van werken 
die inderdaad moeten gebeuren ? Zijn 
er geen andere mogelijkheden om 
Limburg te geven waarop het recht 
heeft? 

Ik wens het nog even te hebben over 
een van de kernproblemen. met name 
de treinkruising die nu in Sint-Truiden 
plaatsvindt. Heeft men reeds gedacht 
aan een oplossing ? Kan deze wisseling 
niet elders plaatsvinden ? 

Tot slot, u bent op de hoogte van de 
petitie die wordt georganiseerd. Welke 
oplossing gaat u op dat vlak bieden ? 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Daerden, minister van 
Vervoer : De vertraging tussen Leuven 
en Brussel voor de trein uit Limburg is 
dezelfde als voor de trein uit Luik. De 
jongste weken waren de vertragingen 
overigens zeer beperkt. De verbinding 
Genk-Landen-Genk is gevoeliger aan 
vertragingen wegens werken waardoor 
slechts één spoor beschikbaar is tussen 
Landen en Alken en de treinen van deze 
verbinding te Sint-Truiden kruisen. 

Dans l'horaire antérieur au 24 mai, ces 
trains se croisaient à Landen. L'intro 
duction du croisement à Saint-Trend a 
eu pour conséquence que le retard 
encouru par le train en provenance de 
Gent en direction de Genk se répercute 
sur le train en provenance de Genk et en 
direction de Gent, puisque celui-ci doit 
at ten fre l'arrivée du premier en gare de 
Saint-Trond pour pouvoir poursuivre sa 
route sur le tronçon à voie unique, 
Alken-Landen. 

Il est évident que cela est très 
dommageable en matière de temps de 
transfert. Voilà pourquoi je puis vous 
affirmer qu'en mai 1999. on réintroduira 
le croisement à Landen. 
Voilà, monsieur le président, les 
éléments de réponse que je suis en 
mesure d'apporter. Cependant, je 
voudrais préciser une fois pour toutes 
- que chacun en soit bien conscient ! - 
qu'il n'y a pas recherche de 
discrimination par rapport à nos amis 
limbourgeois. 

De voorzitter : De heer Hugo Olaerts 
heeft het woord. 

De heer Hugo Olaerts (VUJ : Mijnheer 
de voorzitter, mijnheer de minister, ik 
zal bondig zijn want uw nog korter 
antwoord sluit aan bij het antwoord op 
de vorige vragen : ook wie. 
Ik moet uw stelling dat Limburg er 
communautair niet wordt gediscrimi 
neerd, formeel tegenspreken. Ik ben het 
ermee eens dat Limburg een historische 
achtergrond en -stand heeft. Zolang de 
NMBS evenwel blijft bouwen op het 
bestaande net en op het vlak van 
openbaar vervoer geen nieuwe initiatie 
ven neemt, zal Limburg een halve 
woestijn blijven. 
Als men de mobiliteit wil verbeteren, 
moet men het nodige doen om het 
Maasland te ontsluiten in plaats van 
bijvoorbeeld Genk de indruk te geven 
dat men het openbaar vervoer 
ontmantelt. 
Als men enkel rekening houdt met de 
huidige reële behoeften en met de 
aanwezige infrastructuur zal men wat 
Limburg betreft nooit tot een gunstige 
inhaalbeweging komen. Wij hebben 
recht op ontsluiting. De toekomst van 
de treinen in Limburg wordt gehypothe 
keerd. Als Limburg geen injectie krijgt, 
zal het haar altijd ontbreken aan een 
norrnaal en flexibel treinaanbod. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
- De openbare commissievergadering 
wordt gesloten om 10.45 1111r. 
- La réunion publique de commission 
est levée à /0.45 heures. 
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